

国际企业可持续发展广东论坛： “企业对粤港澳大湾区及海上丝绸之路沿线可持续发展的带动作用”

International Sustainability Conference in Guangdong :
Businesses' role in driving sustainable development of
the Greater Bay Area and along the Maritime Silk Road

7 Nov 2019 (Thursday)
China Resources Tower, Shenzhen

2019年11月7日(星期四)
深圳市中国华润大厦

09:00 – 09:45 开场致辞 Introduction and VIP Opening Remarks

演讲嘉宾:

1. 贺颂雅女士, 英国驻广州总领事
2. 司铎莱先生, 挪威驻广州总领事
3. 张亚龙博士, 行政副院长, 深圳可持续发展研究院

Speakers:

1. **Ms Jo Hawley**, Her Majesty's Consul-General Guangzhou
2. **Mr Ståle Torstein Risa**, Consul General of Norway in Guangzhou
3. **Dr ZHANG Yalong**, Executive Vice Director, Shenzhen Institute for Sustainable Development

贺颂雅

英国驻广州总领事, 英国驻广州总领事馆

贺颂雅女士自 2019 年 7 月正式就任英国驻广州总领事。代表英国政府参与华南六省的合作交流事务, 包括广东、广西、湖南、福建、江西和海南。

贺女士在英国政府供职近 20 年。2014-2017 年, 她担任英国驻香港总领事馆国际贸易部总监。在此之前, 贺女士曾任国务大臣秘书, 也曾派驻英国驻欧盟代表团工作。除了在英国外交与联邦事务部和国际贸易部的工作经历, 她也曾分别在内阁办公室、教育部任职, 专注于公共服务的提升和现代化。

贺女士毕业于杜伦大学, 拥有现代欧洲语言学位。

Jo Hawley

Her Majesty's Consul-General Guangzhou

Jo took up her position as British Consul-General Guangzhou in July 2019. She leads the British Government's engagement in the provinces of South China: Fujian, Guangdong, Guangxi, Hainan, Hunan and Jiangxi.

Jo has worked for the British government for nearly 20 years. From 2014-2017, she was Director of International Trade and Investment at the British Consulate General in Hong Kong. She has previously served as Private Secretary to a Minister of State and completed two postings at the UK Representation to the European Union. In addition to working for the Foreign Office and Department for International Trade, she has worked at the Cabinet Office and Department for Education in roles focused on improving and modernising public services.

Jo graduated from Durham University with a degree in Modern European Languages.



国际企业可持续发展广东论坛： “企业对粤港澳大湾区及海上丝绸之路沿线可持续发展的带动作用”

International Sustainability Conference in Guangdong :
Businesses' role in driving sustainable development of
the Greater Bay Area and along the Maritime Silk Road

7 Nov 2019 (Thursday)
China Resources Tower, Shenzhen

2019年11月7日(星期四)
深圳市中国华润大厦

司铎莱

挪威驻广州总领事，挪威驻广州总领事馆

司铎莱先生，现任挪威驻广州总领事。其先后毕业于奥斯陆大学及弗吉尼亚大学法律专业。他从上世纪 80 年代起服务于挪威外交部，曾任挪威驻香港副领事、挪威驻印尼大使馆一等秘书、挪威驻美国大使馆参赞、挪威驻日本公使、挪威驻菲律宾大使、挪威驻越南大使等。自 2017 年 9 月起，任挪威驻广州总领事。



Ståle Torstein Risa

Consul General of Norway in Guangzhou

Mr. Ståle Torstein Risa, the Consul General of Norway in Guangzhou. He has education background in law from University of Oslo and University of Virginia and has served for the Ministry of Foreign Affairs since 1980s with working experience including Vice Consul in Royal Norwegian Consulate General in Hong Kong, the First Secretary in Royal Norwegian Embassy in Jakarta, Counsellor in Royal Norwegian Embassy in Washington D.C, Minister Counsellor in Royal Norwegian Embassy in Tokyo, the Ambassador in Royal Norwegian Embassy in Manila, the Ambassador in Royal Norwegian Embassy in Hanoi etc. He has worked as the Consul General of Norway in Guangzhou since September 2017.

国际企业可持续发展广东论坛： “企业对粤港澳大湾区及海上丝绸之路沿线可持续发展的带动作用”

International Sustainability Conference in Guangdong :
Businesses' role in driving sustainable development of
the Greater Bay Area and along the Maritime Silk Road

7 Nov 2019 (Thursday)
China Resources Tower, Shenzhen

2019年11月7日(星期四)
深圳市中国华润大厦

张亚龙

行政副院长，深圳可持续发展研究院

张亚龙是国内最早从事基于 SDGs 的城市绿色可持续发展研究的专家之一，参与 UNDP 等联合国机构开发和实施的 SDGs 研究，参与深圳超大城市可持续发展示范区的建设和政策研究、项目实施等。曾担任北京大学新型能源系统研究中心副主任，中国分布式联盟核心专家，国家湿地修复与保护研究中心副秘书长等。目前担任深圳可持续发展研究院常务副院长，主要从事城市公共管理和城市绿色经济、资源高效利用、可持续金融领域研究。



ZHANG Yalong

Executive Vice Director, Shenzhen Institute for Sustainable Development

Dr. Yalong ZHANG is one of the earliest experts in the research of urban sustainable development based on SDGs. He participates in the research of SDGs developed and implemented by UN agencies such as UNDP, and the construction, policy research and project implementation of Shenzhen Sustainable Development Demonstration Zone. He served as the deputy director of New Energy System Research Center of Peking University, the core expert of China Distributed Alliance, and the deputy secretary general of the National Wetland Restoration and Protection Research Center. Currently, he is the executive vice president of Shenzhen Institute of Sustainable Development (SISD), and being engaged in the research of urban public management, urban green economy and high efficient utilization of resources, etc..